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Číslo:     2/22 Datum vydání :   červenec 2022 Čtvrtletník občanů Lužné 

Vážení čtenáři tohoto čtvrtletníku, 

opět vás  chci informovat, co se  událo v obci za poslední tři měsíce. Hlavně co se týče stavebních akti-
vit (rozdělané a hotové projekty). 

Jak jste si  určitě povšimli, začali jsme opravovat místní komunikace. Jako první byla opravena ul. Na 
Mlíčnici od náměstí až k mostu, tím se zkvalitnila jízda touto ulicí. Další bylo dokončení navazující 
slepé ulice, tato ulice byla skoro jako polní cesta. Tím, že se komunikace zpevnila a položil se asfalto-

vý koberec, zkvalitnilo se  bydlení v této 
části obce. Pokračováním v rekonstrukci 
komunikací bylo rozšíření propojení ulic 
Komenského, Višňovka a Havlíčkova . Zde 

byly odstraněny túje, odbagrován břeh a tím se 
rozšířila komunikace na 3m. Palisádami se zpev-
nil břeh, aby nesjížděl do komunikace. Na druhé 
straně byl zabudován obrubník a tím se ohraniči-
la komunikace a zabránilo se najíždění podél do-
mů a jejich poškozování. Zároveň byly vyměněny všechny uzávěry obecního vodovodu. Nyní mohou 
popeláři projíždět touto částí obce bez problémů.  
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Další z oprav je kompletní rekonstrukce slepé ul. Kpt. Jaroše. Jedná se o chodníky po obou stranách 
vozovky, přeložení vpustí na dešťovou vodu, odbagrování nerovností v ulici a položení nového po-
vrchu komunikace. Po delší době a několikerém výběrovém řízení začala oprava schodů, které pro-
pojují slepou ul. 28. října a Havlíčkovu ul. Jedná se o dosti náročnou opravu tohoto úseku místní ko-
munikace. Doufám, že občané z této části Lužné budou konečně spokojeni. Dále byly dokončeny šat-
ny pro veřejnost u tělocvičny, už chybí pouze 
vnitřní vybavení. Škola připravuje provozní 
řád pro používání tělocvičny veřejností a 
spolky,  předloží Radě obce také návrh na po-
platek za zapůjčení tělocvičny. Vše by mělo 
být vyřešeno do konce prázdnin, aby mohla 
být tělocvična využívána také veřejností. V 
měsíci dubnu bylo dokončeno dětské hřiště v 
naší MŠ. Povedlo se pro naše malé Lužeňáky z 
vlastních prostředků vybudovat jedno z nej-
modernějších, a hlavně bezúdržbové dětské 
hřiště.      

                                            Václav Kejla, starosta 
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Schválila uzavření smlouvy s Ing. Petrem 

Topinkou, na výkon územně plánovací 

činnosti při pořízení zprávy o uplatňo-

vání územního plánu Lužná 

v uplynulém období a při případném 

pořízení změny č. 2 územního plánu 

Lužná . 

Schválila rozpočtové opatření č. 1. 

Schválila cenovou nabídku firmy Václav 

Mayer, na stavbu vyrovnávacího scho-

diště mezi Havlíčkovou ul. a ul. 

28.října, s částkou 582 440,- Kč včetně 

DPH bez zábradlí. 

Schválila vybavení obecního bytu 

v Osvětové besedě a následného jeho 

pronájmu běžencům z Ukrajiny – 2 že-

nám se 2 dětmi -  s podmínkou, že jed-

na nastoupí jako pomocná kuchařka a  

druhá jako uklízečka v základní škole, 

kde byl problém s obsazením těchto 

profesí.  

Schválila opravy komunikací, které byly 

poničeny, když přes ně byly vedeny ob-

jížďky při rekonstrukci silnic a chodní-

ku v ul. Čsl.armády a Tyršova, 

v loňském roce.  Jedná se o akce – 

oprava živičného povrchu v ul. Na 

Mlíčnici, oprava živičného povrchu 

propojky ulic Komenského-Havlíčkova, 

oprava komunikace v ul. Kpt. Jaroše, 

chodník v ul. Kpt. Jaroše a další opra-

vy lokálních poruch vzniklých na míst-

ních komunikacích v obci, určených 

k vyspravení.  

Schválila nabídku firmy Josef Hůla-

Vesko, Ruda, na osazení dřevěného 

plotu v ZŠ Lužná, včetně vchodové 

branky a vjezdových vrat, v částce 

129 000,- Kč bez DPH.  

Schválila cenovou nabídku firmy Jan Al-

berovský Lužná, na zemní práce 

k dětskému hřišti v MŠ Lužná, 

s částkou 182 230,- Kč bez DPH. 

Schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy 

k dotaci na činnost, z rozpočtu obce na 

r. 2022, se spolkem Lužná-místo pro 

život,  v částce 15000,- Kč. 

Zprávy z obce. 
Vážení spoluobčané, 

     v dnešním vydání Lužen-

ského hlasatele bych vás chtě-

la seznámit se závěry zasedání zastupitel-

stva a rady obce od mého posledního pří-

spěvku, který vyšel v dubnu 2022. 

   

Zastupitelstvo obce: 

Sešlo se od minulého příspěvku 1x. 

Potvrdilo vítěze výběrového řízení na 

akci „Dovybavení Jednotky sboru 

dobrovolných hasičů Lužná – ná-

kup cisternové automobilové stří-

kačky CAS 20“, kterým se stala 

firma CROY s.r.o. Rakovník, 

s nabídkovou cenou 6 492 981,- Kč 

včetně DPH. 

Schválilo uzavření veřejnoprávní 

smlouvy o vzájemné spolupráci při pl-

nění úkolů jednotky požární ochrany 

mezi Obcí Lužná a Obcí Lišany, kde 

se Obec Lužná zavazuje plnit úkoly 

jednotky sboru dobrovolných hasičů 

Obce Lišany, za poskytnutí příspěvku 

50 000,- Kč za rok od Obce Lišany, do 

rozpočtu Obce Lužná.  

Schválilo doplnění přílohy k obecně zá-

vazné vyhlášce obce o nočním klidu, o 

konání taneční zábavy u příležitosti 

„Luženské pouti“ dne 23.7.2022, na 

hřišti TJ Sparta Lužná. 

Celý anonymizovaný zápis jednání zastu-

pitelstva můžete najít na webových 

stránkách obce. 

Rada obce: 

Sešla se od minulého příspěvku celkem 

4x. 

Schválila nabídku firmy Pavel Srp-

ERIMP, na akci s názvem „Lužná, 

Žižkova ul. – přeložka veřejného 

osvětlení z vedení ČEZ“,  na částku 

331 909,56 včetně DPH. 
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Schválila účetní závěrku příspěvkové or-

ganizace ZŠ a MŠ Lužná za r. 2021, 

včetně  výsledku hospodaření ve výši 

+56 441,96 Kč, z toho hlavní činnost 

+8 198,95 Kč a hospodářská činnost 

+48 243,01 Kč. . 

Schválila poskytnutí daru ve formě fůry 

dřeva s dovozem, Dětskému klubíku 

Mája, se sídlem v Lužné-nádraží.  

Schválila cenovou nabídku na výrobu a 

instalaci zábradlí u nově budovaného 

vyrovnávacího schodiště mezi ul. 

28.října a Havlíčkovou, kterou podala 

firma Konopásek s.r.o., Rakovník-

Šamotka, za cenu 89 876,- Kč bez 

DPH. 

Schválila cenovou nabídku na dodávku 

strojovny s tepelným čerpadlem do by-

tu v Osvětové besedě, pronajatého 

ukrajinské rodině. Realizaci akce pro-

vede firma Solarex s.r.o., Rakovník za 

nabídkovou cenu 345 660,- Kč vč. 

DPH. 

Schválila rozpočtové opatření č. 2. 

Schválila uzavření veřejnoprávních smluv 

k dotaci na činnost z rozpočtu obce na 

r. 2022 , a to – TJ Lokomotiva Lužná – 

15000,- Kč a Myslivecký spolek Hlava-

čov Lužná – 10000,- Kč.  

Schválila vyvěšení záměru na bezplatnou 

výpůjčku budovy vzdělávacího středis-

ka v bývalé mateřské škole v Lužné-

nádraží, ve prospěch TJ Lokomotiva 

Lužná. 

Schválila uvolnění částky 6000,- Kč 

z rozpočtu obce, určených na kulturu, 

pro zajištění koňského povozu z Rudy 

při konání „Májů 2022“. 

Schválila objednání produkce letního kina 

na hřišti TJ Sparta Lužná na začátek 

měsíce září 2022. 

Schválila uzavření veřejnoprávních smluv 

k dotaci na činnost z rozpočtu obce na 

r. 2022, se spolky – Obec Baráčníků 

v částce 10000,- Kč a Český svaz cho-

vatelů též v částce 10000,- Kč. 

Schválila uzavření smlouvy o bezplatné 

výpůjčce s TJ Lokomotivou Lužná na 

prostory vzdělávacího střediska 

v Lužné-nádraží. 

Schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy 

na činnost z rozpočtu obce na r. 2022,  

se spolkem Barbora, v částce 10000,- 

Schválila výši úplaty v mateřské škole 

v částce 430,- Kč/měsíc a školní druži-

ně v částce 200,- Kč/měsíc – obojí pro 

škl.rok 2022/2023. 

Schválila vyvěšení záměru na bezplatnou 

výpůjčku pozemku p.č. 1970, o výměře 

2901 m2 v majetku obce, ve prospěch 

Klubíku Mája, se sídlem v Lužné-

nádraží, o který požádali z důvodu rea-

lizace nového projektu, kdy by byla 

veškerá jejich činnost přenesena do 

venkovních prostor. Dosud mají hlavní 

působiště v prostorách Husova sboru. 

Schválila dodávku obkladu do šaten pro 

veřejnost v tělocvičně ZŠ Lužná, za ce-

nu nejnižší nabídky marketingového 

řízení, kterou podal Vladimír Svoboda 

Rakovník, za 16950,- Kč bez DPH.  

Neschválila požadavek žadatele na rozší-

ření „Zásilkovny“ o 2 boxy, na pozem-

ku obce – roh ulic Čsl.armády-

Havlíčkova a doporučila provozovate-

lům hledání jiných lokalit vzhledem 

k tomu, že umístění v požadovaném 

parčíku je zcela nevhodné a neestetic-

ké. 

Závěrem mého příspěvku bych chtěla apelo-

vat na všechny občany, kteří nedodržují par-

kování na 

v y h r a z e -

ných par-

k o v a c í c h 

místech a 

u m í s ť u j í 

svá vozidla 

na pro-

s t r a n s t v í 

veřejné ze-

leně nebo 

s ní sousedící, kde je potom bráněno sekání 

trávy.  
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Od měsíce června došlo k úpravě při sekání 

trávy našimi zaměstnanci. Před plánovaným 

sekáním v jednotlivých ulicích budete  upo-

zorněni na den sekání trávy, a to dopravními 

značkami. V případě, že i přes toto upozorně-

ní dojde k parkování vozidel na těchto i sou-

sedních prostranstvích a bude tím bráněno 

bezpečnému sekání, budeme nuceni zajistit 

odtah vozidla na náklady majitele vozu. 

V obci je vybudována síť parkovacích stání, 

kde můžete parkovat, a většina nemovitostí 

má velké dvory, kde se vždy parkovalo a kte-

ré můžete určitě využít, proto nebuďte 

k sobě sobečtí a nenechávejte své automobily 

na veřejných prostranstvích, které brání 

údržbě zeleně. Jistě všichni chceme mít Luž-

nou udržovanou a hezkou.  

Jaroslava Egertová, místostarostka   

 JOSEF KONOPÁSEK 

 a HUSARKA 

V letošním roce by oblíbený luženský hostin-

ský, sportovec, 

harmonikář a 

skvělý člověk 

pan 

Josef Konopá-

sek oslavil sté 

narozeniny. Kdo 

jste ho znali, ví-

te, že to byl vždy 

dobře naladěný, 

veselý člověk, 

bavič, který s 

harmonikou, 

písničkami a 

vtipy dokájal 

každého pobavit 

a rozveselit. 

Též v tomto roce uplyne 50 let od doby, kdy v 

roce 1972 

založil se 

svýmí hu-

debnímí 

kamarády 

Jardou 

Haiflerem a 

Honzou 

Humlem 

hudební 

skupinu 

HUSARKA. 

Po několika 

málo letech 

pak rozšířil 

skupinu 

Jarda Čermák. Tato, později velice oblíbená 

skupina, po téměř třicet let obveselovala ne-

jen luženské občany, ale též zajížděla hrát i 

mimo okres Rakovník. Během svého působe-

ní odehrála více jak 1200 vystoupení /plesy, 

jubilea, svatby.../. 

Vzpomeňme tedy na tyto skvělé luženské ob-

čany - muzikanty, neboť již nejsou mezi námi 

a zřejmě tam NAHOŘE opět hrají na nebes-

kém kůru. 
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Staročeské máje v Lužné 

Jak už jste si všimli, tak jsme z technických 

důvodů museli vyrazit pro krále o týden dří-

ve. Sice jsme se báli, aby nám ho májovníci 

z okolních vesnic 

nepřijeli rozřezat, 

ale nakonec vydržel 

v celku až do nastá-

vajícího pátku. 

V pátek ráno chlap-

ci vyrazili pro 125 

břízek 

k řevničovskému 

nádraží. Odpoledne 

dorazily dívky a za-

čalo samotné zdobe-

ní krále a májek. Po 

osmnácté 

hodině do-

razil pan 

Dašek a za 

jeho pomoci 

jsme posta-

vili krále. 

Na řadu 

přišla po-

slední 

zkouška 

Staročeské 

besedy, po 

níž jsme  

usedli k ohni u krále. Když se setmělo, chlap-

ci se  

vrhli do rozvážení májek. Pak už se jen hlídal 

král do ranního úsvitu.  

V sobotu jsme se sešli 

po poledni, doladili po-

slední drobnosti a ve 

třináct hodin jsme se 

vydali do průvodu za 

doprovodu spřežení 

dvou hnědáků, kteří 

vezli kapelu. Jak už je 

bohužel zvykem, tak 

dívky, které netancují 

máje a splňují kritéria 

pro získání neozdobe-

né májky, tak ji často 

sundají od vrátek, pro-

tože nechtějí tancovat. I letos bylo odstraněno 

21 májek. V průvodu nás doprovázeli místní 

občané. Před sedmnáctou hodinou jsme se 

opět vrátili před Obecní úřad a provedli pod 

májkou pana starostu s paní místostarost-

kou. Následovala Staročeská beseda. Celkem 

se nám letos povedlo dát dohromady pět ko-

lon, z níž jedna byla tvořena prvňáčky. Závě-

rem této tradice byla Májová zábava. Sál 

Osvětové besedy byl doslova do poslední židle 

zaplněn, což jsme opravdu nečekali a za to 

všem patří velký dík. Místní kapela to rozjela 

na tolik, že byl stále parket plný. 

 Závěrem bych chtěl poděkovat vedení Obce 

Lužná, všem sponzo-

rům za jejich finanční 

dary, kterými byly za-

placeny kapely, jeřáb, 

krepový papír,…  a 

samozřejmě velké po-

děkování patří všem 

májovníkům za to, že 

mají stále chuť do to-

ho jít s velkou radostí 

a elánem, protože bez 

nich by tato tradice 

nebyla! Za výtěžek ne-

cháme ušít nové kroje, 

protože i ty je potřeba 

postupně obnovovat.                                                                                                          

Za májovníky  

Ondřej Strnad 
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Zprávičky z naší školičky 

Jsme ve finále 

Školní rok 2021/22 patřil k těm náročnějším. 

Nevěděli jsme, zda povedeme výuku trvale 

prezenčně, potýkali jsme se s karanténami a 

nemocí covid-19.  U žáků i u zaměstnanců. 

Zvládli jsme nekonečné testování a vykazo-

vání výsledků do centrálních registrů. Rádi 

bychom na všechno zapomněli jako na zlý 

sen. Přestože nebylo nic jistého, žáci zvládli 

plavecký i lyžařský výcvik, 4. a 5. třída školu 

v přírodě, žáci 9. třídy v červnu absolvovali 

vodácký kurz. Uvidíme, co přinese podzim… 

Od dubna se v naší škole vzdělávají tři žáci 

z Ukrajiny. Všichni se sblížili se svými vrs-

tevníky, snažili se zvládnout systém našeho 

vzdělávání. Snažili se i učitelé, vychovatelky, 

všichni zaměstnanci. Je to pro všechny nová 

zkušenost.  

Tělocvična v permanenci 

První 

větší za-

těžkávací 

zkoušku 

zažila tě-

locvična 

koncem 

března, 

kdy se 

uskuteč-

nil již 11. 

ročník 

okresní 

soutěže 

v silovém 

čtyřboji. 

Naši žáci si konkurenci osmi škol vedli vel-

mi dobře. R. Štys obsadil 2. místo v jednot-

livcích a jeho  družstvo ml. žáků získalo 1. 

místo. Velkou výhodou je, že v jednom čase 

může probíhat tělesná výchova i dvou roč-

níků najednou bez toho, aby se výuka vzá-

jemně narušovala. 

Prostor tělocvičny vyhovoval i k prezentaci 

leteckých modelářů z rakovnického oddílu. 

Jeden z našich žáků, Jan Veselý, je jeho ak-

tivním členem a velmi pěknou podívanou pro 

všechny žáky nám zprostředkoval.  

udělat pro to, aby si mohli s modely také za-

létat.   

Luženská nota 

Po dvouleté odmlce se pro veřejnost rozezně-

ly hlásky nejen členů hudebního kroužku, 

ale i zvuky hudebních nástrojů, na které 

nám žáci zahráli. Hráli, zpívali a recitovali 

s velkou radostí. Chtěli ukázat, co pilně na-

cvičovali. Oceněni byli velkým potles-

kem.  

Přítomné zaujala i animace 

„Ekosongu“ žáků 6. třídy, kterou di-

gitálně zpracovali paní učitelka Ka-

deřábková a pan učitel Bok. 

 

Recitační soutěž 

V  dubnu se uskutečnilo školní kolo 

recitační soutěže. Zúčastnilo se ho 20 

žáků. 

Porota 

vybra-

la tři 

nejlep-

ší vý-

kony 

žáků 

z 1. 

stupně 

a tři 

z 2. 

stupně. Mezi staršími žáky se nejlépe umís-

tila L. Vlčková a  mladší žáky nejlépe pre-

zentovala L. Netopilíková. 
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Projektový den „Astrobus“ 

Po čtyřech letech se znovu uskutečnil projek-

tový den Astrobus zaměřený na rozšíření 

znalostí z oblasti přírodních věd.  Žáci z 2. 

stupně si vyslechli velmi zajímavou přednáš-

ku pracovníka z Hvězdárny hl. města Prahy, 

prezentovali získané informace, luštili křížov-

ky, tvořili příběhy z oboru astronomie, vyrá-

běli si na základě poznatků z fyziky a chemie 

minirakety, které si sami pod dohledem vyu-

čujících vypustili v areálu školy, malovali 

souhvězdí na kameny…Vzhledem 

k nepříznivému počasí se neuskutečnilo pozo-

rování noční oblohy. Velký zájem vzbudily i 

kvalitní dalekohledy nastavené pracovníkem 

hvězdárny.  

Žáci přespali ve škole a v dopoledních hodi-

nách se každé družstvo představilo 

s výsledky svého bádání. Nejlépe si vedla 

skupina Střelců ve složení Š. Novotná, M. 

Hnidzík, K. Roučová, O. Šponiar, J. Pospíšil, 

A. Kučerová. Přednáška byla hrazena 

z prostředků SRPŠ. 

Okresní soutěže 

V jarním kole botanické soutěže se na 1. mís-

tě umístila Karolína Burgetová (III. katego-

rie), na 3. místě Eliška Nosálová (II. katego-

rie) a Karolína Krabco-

vá na 4. místě (I. kate-

gorie).V okresním kole 

ekologické soutěže se v kategorii mladších 

žáků umístili na 1. místě Barbora Boková a 

Matyáš Toth. V kategorii starších žáků si nej-

lépe vedli Eliška Nosálová a Martin Po-

chman, kteří obsadili 5. místo. 

 

Den Země 

Projektový den věnovaný naší planetě se 

uskutečnil v okolních luženských lesích. Vy-

tyčení trasy pro jednotlivé třídy a stanoviště 

s jednotlivými úkoly provedla brzy zrána pa-

ní učitelka Havlíčková spolu s žáky 9. třídy. 

V průběhu dopoledne pak třídy plnily úkoly 

s přírodovědnou tematikou, prováděly úklid 

v okolí školy, pozorovaly probouzející se jar-

ní přírodu a nechybělo ani opékání buřtů u 

„Páňáku.“  

Škola v přírodě 

V první polovině května se žáci 4. a 5. třídy 

vypravili se 

svými učitel-

kami na tý-

denní školu 

v přírodě na 

Orlík. Kromě 

vzdělávání a 

skládání ná-

mořnické pří-

sahy si zahráli 

šipkovanou za 

pokladem, pro-

šli si naučnou 

stezku a pro-

hlédli si zámek 

Orlík. 

Počasí se vydařilo, sluníčko svítilo celý tý-

den a všichni se v pořádku vrátili se skvělý-

mi zážitky. 

 

Výlet do dávné minulosti 

Na jednu vyučo-

vací hodinu se 

podařilo pro-

střednictvím 

sourozenců Ja-

kuba a Lukáše 

Slámových vrátit 

do 5. století. 

Pro žáky a peda-

gogy si připravili 

velmi pěknou 

prezentaci 

s názvem 

„Nálezy králov-

ských klenotů z doby stěhování národů 

z Rakovnicka.“ 
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V poměrně malé učebně s interaktivní tabulí 

se v jednu chvíli shromáždila zhruba stovka 

posluchačů a vydržela v naprostém klidu a 

s velkým zaujetím poslouchat to, co se oběma 

bratrům zhruba před  

dvěma lety podařilo náhodně pomocí detekto-

ru kovů nalézt. Zlatý poklad nebývalé, hlav-

ně historické ceny datovaný do 5. století. 

Velmi zajímavé byly informace i o tom, co se 

s předměty po jejich bezprostředním nalezení 

dělo v dalších letech a kde tyto cenné nálezy 

můžeme v nejbližší době vidět.  

Přítomné zaujaly i další nálezy v podobě 

mincí, zlomků zbraní i samotný detektor ko-

vů. Mnohým bylo na očích vidět, že by měli 

zájem také něco zajímavého najít a jejich do-

tazy směřovaly tímto směrem. 

Bývalí žáci naší školy předávají našim sou-

časným žákům cenné informace z oblasti his-

torie. To potěší. Děkuji oběma.  

Školní výlety 

Koncem května začalo oblíbené období škol-

ních výletů. Žáci z 1. a 2. třídy se vypravili 

do pražské ZOO, 3. třída na Křivoklátsko, 4. 

a 5. byla na 

Orlíku. Více-

denní výlety 

spojené s ex-

kurzemi pod-

nikli žáci 2. 

stupně. 

6. třída poby-

la 

v rekreačním 

zařízení Ma-

chův mlýn, 7. 

třída objevo-

vala krásy Českého středohoří, 8. třída byla 

na Jesenicku a 9. třída absolvovala  

svůj výlet splouváním Berounky v úseku 

Chrást – Roztoky. Samozřejmě 

s přenocováním ve stanech. Všichni si vyna-

hradili minulé roky, kdy se výlety kvůli pro-

tiepidemickým opatřením konat nemohly. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Třídní sraz 

Do školy se 3. června po 55 letech vrátili a 

přišli zavzpomínat 

bývalí žáci naší ško-

ly. Vzpomínali na to, 

co zde učitelům pro-

váděli, prohlédli si 

všechny prostory 

školy a hlavně ty, 

které od minulé ná-

vštěvy před pěti lety 

ještě neviděli. Nové 

šatny, lehkoatletic-

kou dráhu v areálu 

školy a novou, mo-

derně vybavenou 

tělocvičnu. Mnozí litovali, že už jim nohy ne-

slouží tak, aby si mohli společně dát nějaký 

ten fotbálek nebo košíkovou. Po prohlídce 

školy se šli podívat do areálu mateřské 

školy, která je součástí naší organizace. 

Kromě altánu ve školní zahradě uviděli 

velké lákadlo dnešních dnů v podobě no-

vých herních prvků pro naše nejmenší. 

Mezi účastníky setkání byl také jejich 

spolužák, pan starosta Václav Kejla. Kdo 

jiný, než on, jim mohl zodpovědět všechny 

dotazy. Vždyť za všechno, co ve škole bylo 

za posledních 11 let vybudováno, vděčíme 

právě jemu a zastupitelům obce, které ve-

de. Škola byla vždy jejich prioritou.  

Několikrát říkal: „Já jsem ve škole hodně 

zlobil, musím to škole nějak vrátit.“  

Já jen zcela nepedagogicky dodávám: „Je 

dobře, že tenkrát hodně zlobil.“  
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Klub mladého diváka 

Přestože podmínky na začátku školního roku 

pro návštěvy divadla byly nejasné a kompli-

kované epidemiologickou situací, povedly se 

uskutečnit tři návštěvy pražských divadel. 

Prvním představením byla hra Lucerna 

v Divadle v Dlouhé, druhým byla muzikálová 

groteska Šakalí léta v Divadle Na Fidlovačce.  

Na závěr jsme se podívali do krásného Vino-

hradského divadla na inscenaci Revizor. Na 

všechna představení nás dovezl vláček. Dou-

fám, že zájem o návštěvy divadel bude i příští 

rok. DH 

                                                                                   

Holky a kluci z naší školky 

 

se dočkali krásné herní plochy na zahradě 

mateřské školy. 

Měkký povrch s 

prvky na téma: 

„Louka“ a nové 

pískoviště si děti 

zamilovaly a 

umí si na nich 

pěkně zařádit. A 

když je horko a 

žízeň, využívají 

nové pítko s čer-

stvou vodou. 

Školní rok se na-

chýlil ke svému 

konci. Zvládli 

jsme školní výlet 

na farmu Hedecko, kde si děti prohlédly chov 

domácích zvířat a zajezdily si na koních. Den 

dětí jsme oslavili divadelním představením 

Divadla z pytlíčku v mateřské škole.  

Školáci se zúčastnili projektových dnů envi-

ronmentální výchovy v Botanické zahradě v 

Rakovníku a polytechnického vzdělávání v 

dílnách ZŠ. V současné době dokončují kurz 

plavání v rakovnickém bazénu. Dvanácti dětem se 
pobyt v MŠ krátí, proto si byly vyzkoušet „Školičku nane-
čisto“ v základní škole s budoucí paní učitelkou. Nám 
všem už nezbývá nic jiného, než se s nimi rozloučit při 
zahradní slavnosti a popřát jim hodně štěstí ke vstupu 
do 1. třídy. 
Přejeme všem slunečné prázdniny, klidnou dovolenou a 
těšíme se na shledání v novém školním roce.     
                                                                                       Za ko-
lektiv zaměstnanců MŠ Miroslava Jarošová, DiS. 

Školní družina 

Žáci navštěvující školní družinu se zúčastni-

li celé řady pěkných kulturních akcí. Jen na-

mátkou – akce Den s plyšáky, Den 

s kouzelníkem Valdinim, Den se zajímavými 

zvířaty, Čarodějnický den, Den s knihou, na-

posledy pěkného koncertu zpěváka Daniela 

Hůlky v sále OB v Lužné.  

Poslední zvonění 

Na školní zvonek si letos zazvoní 21 žáků 

z 9. třídy a 3 žáci z 5. třídy, kteří přecházejí 

na jiný typ školy. Spolu s nimi si na školní 

zvonek zazvoní i paní učitelka Ilona Prokšo-

vá, která odchází po 32 letech působení ve 

zdejší škole do starobního důchodu a paní 

učitelka Ivana Haiflerová, která nám vypo-

máhala dva roky s výukou chemie. 

Všem žákům přejeme hodně studijních 

úspěchů a oběma učitelkám děkuji za odve-

denou práci. 

 

Zahájení školního roku 2022/2023 

Nový školní rok zahájíme ve čtvrtek 1. září 

2022 v 8.00 hodin na nádvoří před školou. 

 

Krásné prázdniny a pěknou dovolenou 

vám za zaměstnance školy přeje 

                                                   M. Pechová 
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ZPRÁVA O ČINNOSTI  

LOKOMOTIVY  jaro 2022  

TJ Lokomotiva uspořádala 9.4.2022 

letos poprvé novou akci Velikonoční 

stezku, kde se děti aktivně zapojily do veli-

konočních tradic výrobou např. vlastní po-

mlázky, vajíček atd. Dále byla v rámci této 

akce připravena pro zúčastněné stezka 

v okolí Lužné II. s úkoly a hledáním vajíček.  

Akce se vydařila a určitě ji zařadíme do na-

šeho kalendáře akcí, které Lokomotiva kaž-

doročně pořádá. 

Další akcí byly Čarodějnice 

30.4.2022. Jde o tradiční pálení čarodějnice, 

vítání jara a letos i lehké i obtížnější soutěže 

pro zúčastněné děti. Musím ocenit letošní 

slet „malých čarodějnic v maskách“. Všichni 

jste tím přispěli k hezkému odpoledni. 

Zatím poslední a největší letošní akcí, byl 

4.6.2022 již 19.Pohádkový les v Lužné. Le-

tošní roč-

ník byl 

nad oče-

kávání po 

dvouleté 

pauze 

způsobe-

né covi-

dem 

úspěšný, 

protože se 

zúčastnilo 

neuvěři-

telných 

225 dětí 

s doprovodem rodičů, nebo pra-

rodičů. Děti plnily různé do-

vednostní i vědomostní úkoly 

na devíti stanovištích cestou 

lesem z Nádraží do cíle na 

hřišti Sparty. V cíli byla při-

pravena odměna v podobě mini 

knížky, omalovánek, plyšáků a 

dalších drobných předmětů pro 

každého dětského  

s

e

 

t

účastníka za statečnost a odvahu při plnění 

úkolů. Děti si mohly také v cíli za odměnu 

opéct buřtíka. Jako doprovodný program nás 

navštívila ZUŠ z Rakovníka s hudebním pro-

gramem, Loutkové divadélko s pohádkou, 

Hasiči Lužná s ukázkou výstroje a možností 

zkusit si proudem vody trefit kužely. Děti 

mohly také zkusit střeleckou dovednost na 

terčíky. Dále nám přijeli ukázat kynologové 

svůj krátký program - poslušnost a doved-

nosti jejich miláčků………  

Nesmím zapomenout  na další dvě stanoviště 

v cíli. Malování na obličej dětí a druhé stano-

viště bylo malování na polštářky přímo dět-

mi podle vlastního nápadu. 

Všem, kteří jste se podíleli na přípravách  a 

uspořádání akce touto cestou děkuji.  

Bez Vás by to nešlo!!! Byly to hodiny příprav, 

shánění a zajišťování všeho potřebného.  

 

Připravované akce Lokomotivy :  

Srpen - Koncem měsíce srpna 

uspořádáme Rozloučení s létem 

– prázdninami 

Září     - 10. září připravujeme 

tradiční Randácký šmajd   

  

Budeme se těšit na vaši účast      

Za TJ Lokomotivu  Jiří Dlouhý 
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ZO ČSCH Lužná 

Velikonoční jarmark 

Dne 15.4.2022 proběhl po dvouleté covidové 

pauze 2. Velikonoční 

jarmark. Když jsme 

společně s SDH Lužná 

plánovali termín, kdy 

se uskuteční, tak jsme 

si řekli, proč neoslovit 

další místní spolky. 

Nabídli jsme spoluprá-

ci velice aktivním spol-

kům jako je MS Hlava-

čov a TJ Sparta Lužná. 

Neváhaly ani vteřinu. 

Oslovili jsme trhovce, 

jak minulé, tak i nové 

a s velikým nadšením 

potvrdili svoji účast. 

Nakoupit jste si mohli 

sýry, po-

mlázky, vý-

r o b k y 

z medu, sa-

z e n i č k y , 

kraslice a 

mnoho dal-

šího. Místní 

chovatelé si 

pro Vás při-

pravili ma-

lou expozici 

c h o v n ý c h 

s a m c ů . 

K vidění by-

lo celkem 23 

králíků. Dále jste se mohli za-

stavit u voliér s hrabavou, ale 

i vodní drůbeží. Největším 

zpestřením pro děti byla ohra-

da s kozami. Místní jednotka 

hasičů měla připravenou 

ukázku své techniky a pro děti 

doprovodný program. Fotbalis-

té zaujali pozice, kde jinde než 

na trávě.  

Pro děti měli také připravené soutěže jako je 

výkop na branku nebo slalom.  

Myslivecký spolek vytvořil improvizovanou 

střelbu na divočáka. Největší atrakcí pro na-

še nejmenší byla v parku lanová drá-

ha. Zaručeně jste se i pozastavili u 

kováře, který měl připravenou ukáz-

ku svého řemesla. Občerstvení za-

j i š tova ly  pořáda j í c í  spo lky . 

K zakousnutí byla grilovaná krkovi-

ce, klobása, zvěřinový guláš a samo-

zřejmě nechybělo tradiční zelené pi-

vo. Velký dík patří nejen Vám ná-

vštěvníkům, pořadatelům, ale i ková-

ři a kapele 6M, která hrála v parku 

od 13 hodin bez nároku na honorář. 

Za všechny pořádají spolky můžeme 

říci, že to byla opět velice vydařená 

akce, protože nikdo z nás nečekal tak 

hojnou účast. Věříme, že i Vy jste si 

odnesli nejen produkty či výrobky, 

ale i krásné zážitky. Už se teď těšíme 

na další ročník!                                                                                                             

Nejlepší chovatelé okresů v roce 2021 

V červnovém čísle časopisu Chovatel vyšla 

soupiska nejlepších chovatelů za rok 2021. 

Je nám velkou ctí, že hned čtyři chovatelé 

naší organizace se umístili ve všech odbor-

nostech. V kategorii Králíci se umístil na 

druhém místě Ondřej Strnad a v kategorii 

Králíci – mladý chovatel se na prvním místě 

umístila Dominika Roubíková. V kategorii 

Holubi se chopil druhého místa Milan Hole-

ček. V kategorii Drůbež – mladý chovatel 

zabodoval Štěpán Amler, který obsadil první 

místo. Všem patří veliká gratulace.                                                                                          

ZO ČSCH Lužná 

Výkup králičích kožek 
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A tým 
Pro tým mužů začala 

jarní část sezóny ne 

moc povedeně. Po sé-

rii proher, i když po 

celkem slušných výko-

nech kdy nás trápila 

nejvíce koncovka, se 

mužstvo propadalo 

tabulkou a bylo po-

stupem času jasné, 

že se bude bojovat 

o to, aby se nese-

stoupilo. Tým ale 

ukázal charakter a 

hlavně výbornou 

partu, kde naopak 

po sérií výher byla 

situace dobrá a se-

stup nám již ne-

hrozil. Je nutno podotknout, že letošní tabul-

ka Okresního přeboru je hodně vyrovnaná.  

Kolo před koncem se nacházíme na devátém 

místě a na čtvrté místo nám schází pět bodů. 

Obrovskou pochvalu zaslouží pětice doros-

tenců, kteří s námi absolvovali nemalou por-

ci zápasů a i díky nim se nacházíme 

v klidném středu tabulky. Jmenovitě Filip 

Hornof, Vojta Pospíšil, Víťa Svobody, Roman 

Bešík a Jakub Lebeda.  

Pochválit si ale samozřejmě zaslouží i celý 

tým za bojovnost v zápase a i když nebyla 

tréninková docházka nijak vysoká, ukázali, 

že jim luženský fotbal není lhostejný. 

V létě nás čeká po dvouleté pauze turnaj přá-

telství, tentokrát v Lužné u Vsetína. Na tur-

naj odjedeme v kooperaci s naším dorostem. 

Moc se těšíme na staré známe ať už z Lužné 

u Vsetína, nebo Liptovské Lúžné a doufáme, 

že přivezeme zlaté medaile. 

Dorost 

Tým dorostu na jarní část 

výrazně posílil a bylo to na 

hřišti hodně znát. Dorost si 

připsal několik důležitých 

vítězství po výborných vý-

konech a kolo před koncem 

se nachází v okresním pře-

boru Kladna na devátém 

místě se ziskem šestnácti 

bodů.  

Mladší žáci 

Pro všechny fotbalisty prv-

ní sezóna v soutěžním fot-

bale. Oproti podzimu se 

opět zvýšil počet hráčů. Ze 

zaregistrovaných čtyřiadva-

ceti jich přicházelo na zápa-

sy v průměru dvacet, takže bylo nutné 

řešit zapojení každého fotbalisty a počet 

dresů. Výsledky nám moc nevycházely, 

ale postupně se ukazovaly krůčky zlep-

šení jednotli-

vých hráčů. Tím 

pravým vyvr-

cholením byl 

poslední domácí 

zápas proti TJ 

Slabce, který 

skončil jedinou 

jarní výhrou a obrov-

skou oslavou 

v kabině. 
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Mladší přípravka 

Od poloviny ledna se přípravka společně 

s mladšími žáky scházela v tělocvičně 

v Rakovníku, ale také v sobotu dopoledne na 

hřišti. To, že jsme nezaháleli, se projevilo na 

zlepšené kondici a následně hře. Od dubna 

jsme absolvovali několik jednotlivých utkání 

(FK Rakov-

ník, Baník 

Lubná) a 

také ob-

vyklé mini-

turnaje 

(dalšími 

soupeři by-

li SK 

Pavlíkov, 

SK Seno-

maty, So-

kol Nové 

Strašecí, SK Rakovník a SKP Rakovník), 

z nichž dva jsme pořádali na luženském hřiš-

ti. Barevné fotbalové hemžení bylo jistě zají-

mavou podívanou pro všechny přítomné. 

 

Nová sezóna 2022-2023 

Už v létě začne příprava na nový fotbalový 

ročník. Náš klub bude nastupovat 

v kategoriích mladších žáků (2010-2011) a 

starší přípravky (2012 a mladší). Rádi by-

chom zapojili opět kategorii mladší přípravky 

(2014 a mladší), ve které máme zatím 5 hrá-

čů. 

Na luženské hřiště zveme všechny nové zá-

jemce o fotbal ve zmiňovaných ročnících. Ak-

tuální informace najdete na we-

bu spartaluzna.webnode.cz 

Jako klub se zúčastníme také veřejného živo-

ta v obci. V kooperaci s ostatními spolky pro-

běhl velmi povedený velikonoční Jarmark, 

v našem areálu se pálili čarodějnice, končil 

zde pohádkový les a proběhl tu koncert mladé 

rakovnickoluženské kapely Džunior. 
V červenci samozřejmě proběhne tradiční pou-
ťová zábava, která bude tentokrát propojena 
s výročím kapely Ideal Band. Určitě se máte na 
co těšit.  

 

Děkujeme všem fanouškům našeho klubu za 
podporu v tomto soutěžním ročníku a budeme 
se na Vás těšit v tom nadcházejícím.  

Kdo jde do voleb a                

s jakým programem? 

Nějak poslední dobou pro nedostatek času 

málo navštěvuji jedinou Luženskou skoro-

hospodu“ na hřišti. Je to chyba z mnoha dů-

vodů, kromě výborného Pávkovic jídla a bec-

né potřeby podporovat provoz konzumací jde 

taky o nedostatek informací ze života obce. 

Luženský Hlasatel teď vychází jen čtvrtlet-

ně, to je prostě málo. A na nástěnce našeho 

Facebooku se zprávy rychle propadají do 

hloubky, a hlavně, ty důležité informace tam 

nikdo nepíše, např. o komunálních volbách. 

Protože příští Luženský hlasatel vyjde zřej-

mě až koncem září, je toto červnové číslo po-

sledním „předvolebním“. Já se nechystám 

kandidovat, ale průběh a hlavně výsledek 

voleb mne zajímá. V těchto týdnech se určitě 

finalizují jednotlivé volební formace, sepisují 

kandidátky. Do poloviny července musí být 

volební subjekty zaregistrovány na obecním 

úřadě. Pak se dozvíme kdo se chystá uchá-

zet o pozice zastupitele, radního, či dokonce 

starosty. Budou následovat dva měsíce 

„volební kampaně“. A právě k té směřuje 

moje následující prosba. Vážené volební sub-

jekty, prosím připravte pro nás voliče čitelné 

a konkrétní volební programy. Abychom se 

podle nich mohli rozhodovat koho volit. Jaké 

jsou vaše priority, co chcete v obci změnit, 

zlepšit, posunout vpřed, vyřešit? Do které 

oblasti chcete investovat více a do které mé-

ně, než dosavadní vedení obce? Které ještě 

stavby, jaké služby, které oblasti života 

v obci? Jak nastavíte komunikační kanály 

mezi zastupiteli a občany, jak zmodernizuje-

te a otevřete fungování úřau.  A  neposlední 

řadě také jaký je váš názor na směřová-

ní naší republiky a celé Evropy? U celostát-

ních politických stran jsou názory známé a 

centrálně deklarované, ale světonázor nezá-

vislých kandidátů a jejich sdružení nemusí 

být obecně jasný a známý. Prosím, zmiňte ve 

vašem programu i tato vaše stanoviska. Pře-

ji nám všem, aby letošní komunální volby 

proběhly v demokratickém duchu a na zá-

kladě konkrétních programů, pěkně písem-

ně zpracovaných, abychom si je pak 

v budoucnu mohli připomenout.  

Zejména přeji hodně úspěchu mladší genera-

ci.                      M. Klocperk 

https://spartaluzna.webnode.cz/
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V letošním roce ČD Muzeum oslavilo 25. vý-

ročí vzniku železničního muzejnictví v areálu 

bývalé výtopny v Lužné. Uplynulé čtvrtstole-

tí tak navázalo na propojení místních obyva-

tel s železnicí, o jehož historické tradici svěd-

čil i před nedávnem opuštěný obecní znak, 

na kterém byl dominantní součástí symbol 

okřídleného kola. Ten dokládal, že bez pří-

chodu železnice do blízkosti obce by nevznik-

la její dru-

há část v 

blízkém 

okolí ná-

draží. Její 

růst a roz-

voj byl 

pak neod-

myslitelně 

spjat s 

možností 

práce ne-

jen v že-

lezniční 

stanici, ale především ve stále se rozšiřující 

lokomotivní výtopně. 

Význam lokomotivního depa začal klesat až s 

odchodem parních lokomotiv a jejich náhra-

dou motorovými. Ale Lužná patřila k těm 

služebnám, kde se parní provoz udržel téměř 

až do svého závěru na konci 70. let minulého 

století. Proto se zde stále nacházela veškerá 

zařízení potřebná pro provoz a údržbu par-

ních lokomotiv. Využití služebny v rámci 

Českých drah pak definitivně skončilo počát-

kem roku 1996. Areál potom získala skupina 

spolků a sdružení, zabývajících se činností v 

oblasti historie železnice a nebo opravami a 

provozem parních lokomotiv. Rokem 1997 

byla posléze zahájena nová etapa – využití 

výtopny pro potřebu železničního muzejnic-

tví. 

 

Během prvních dvou let se veškerá zdejší 

činnost nesla v duchu dobrovolnické práce. 

Členové spolků odpracovali tisíce brigádnic-

kých hodin nejen na úpravách areálu a opra-

vách jeho objektů, ale taky při renovaci a 

údržbě historických kolejových vozidel. Byly 

organizovány výstavy lokomotiv a při výro-

čích okolních tratí se pořádaly jízdy parních 

vlaků. V té době také dozrávalo rozhodnutí 

vedení Českých drah založit 

své železniční muzeum. Lu-

ženský areál prokázal své 

přednosti a naznačil potenci-

ál dalšího rozvoje a proto v 

roce 1999 byla výtopna vře-

vzata od spolků zpět a oficiál-

ně zde bylo založeno Želez-

niční muzeum Českých drah. 

Následující léta se pak nesla 

ve znamení rozsáhlých úprav 

areálu pro muzejní potřeby, 

všechny objekty byly oprave-

ny, část z nich byla adaptová-

na na muzejní expozice, jiné  prošly úprava-

mi pro potřeby návštěvníků a to od sociální-

ho zařízení až po vstupní pokladnu. Muzeum 

se snažilo vstoupit do povědomí veřejnosti 

pestrým programem akcí, který zahrnoval 

například setkání a výstavy parních lokomo-

tiv nebo jiných historických kolejových vozi-

del, jízdy parních vlaků při příležitosti vý-

znamných výročí různých tratí, oblíbené byly 

i jízdy historických vlaků jen jako prázdnino-

vé výlety a mezi nejnavštěvovanější akce 

patřila třeba oslava Dne dětí. 

Velkým přínosem pro železniční nostalgii by-

la i činnost pracovníků opravny. Během 

uplynulých let se místnímu personálu poda-

řilo zprovoznit tři parní lokomotivy a řada 

vozidel byla renovována do podoby vystavo-

vatelných exponátů.  
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Postupným rozvojem  počet pracovníků dílen 

stoupl až na 10 lidí. Nejvýznamnější organi-

zační změnou v rámci ČD bylo v roce 2009 

založení Depa historických vozidel se 

sídlem v Lužné. Tím došlo nejen k 

faktickému osamostatnění této složky, 

ale především k nárustu úkolů. DHV 

se totiž stalo majitelem všech historic-

kých vozidel ČD s odpovědností za je-

jich provoz a údržbu. Těchto vozidel je 

téměř 500 a tak musel být posílen ne-

jen kolektiv technicko-hospodářských 

pracovníků, ale ve většině služeben po 

celé republice musel být smluvně za-

jištěn personál, který se stará o histo-

rická vozidla v těchto depech umístě-

ná. Zde je nutné poděkovat velkému počtu 

dobrovolníků, které s nyní přejmenovaným 

Centrem historických vozidel v Lužné spolu-

pracují zcela bezplatně. Díky těmto nadšen-

cům jsou každý rok odpracovány tisíce hodin 

zdarma při opravách a údržbě historických 

kolejových vozidel. 

Je vhodné rovněž připomenout, že ČD Muze-

um také prezentuje nejširší veřejnosti obec 

Lužnou. Velmi názorné to bylo například při   

účasti muzea na různých turistických veletr-

zích, kde stánek muzea vždy budil pozor-

nost. Není možné také nevzpomenout spolu-

práci muzea se Základní školou v Lužné. V 

počátečním období jsme hodně spoléhali na 

pomoc žáků školy třeba při úklidu areálu. 

Zcela neocenitelná pak byla výpomoc žáků 

při organizaci soutěží v rámci Dne dětí. 

Věříme, že i v dalších letech bude ČD Muze-

um stále prohlubovat svůj význam pro želez-

niční nostalgii a zároveň bude důstojně pre-

zentovat i obec Lužnou v povědomí široké 

veřejnosti. 
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ČIPOVÁNÍ SBĚRNÝCH 
NÁDOB NA ODPAD 

Kdybychom mluvili o čipování popelnic 

před padesáti lety, kdekdo by si asi ťukal 

na čelo a tyhle zdánlivě utopické myšlenky 

smetl ze stolu. Jenže technologický vývoj na-

bral za tu dobu obrovské tempo, ještě nedáv-

no lidé s údivem řešili čipování psů a jiných 

hospodářských zvířat, dnes už si bez čipů 

v moderních civilizacích život nedovedeme 

představit. A čipování „neutekly“ ani sběrné 

nádoby na odpad. Proč a jak se nádoby čipují, 

prozradí článek na Samosebou.cz. Článek by-

chom mohli začít rčením „Účel světí pro-

středky“, kdy se i čipování nádob provádí 

z různých důvodů, respektive s cílem získat 

z čipů různé údaje. Je ovšem důležité zmínit, 

že nezbytným předpokladem byl rozvoj inter-

netu věcí (Internet of Things) a také vývoj 

přenosných výpočetních technologií. Díky to-

mu je možné sbírat přesnější a detailnější 

data. A je tedy logické, že moderní technolo-

gie našly uplatnění i v oblasti produk-

ce komunálních odpadů. Základní dělení 

je na dva směry: senzorické a RFID čipování. 

 

ZNAČENÍ NÁDOB ČIPY – SENZORICKÉ 

MĚŘENÍ 

Jednou z dostupných technologií v ČR, která 

je zmiňována také v souvislosti s konceptem 

Smart City, jsou senzory pro měření hladiny 

zaplněnosti sběrných nádob na odpad. 

 

MĚŘENÍ ZAPLNĚNÍ SBĚRNÝCH NÁ-

DOB NA ODPAD 

V ČR jsou dostupné technologie, jež promě-

řují vzdálenost k hladině odpadu v nádobě 

díky infračerveným paprskům nebo ultra-

zvukovému signálu. Obě zařízení dokážou 

stanovit průměrné zaplnění nádoby v celé 

ploše. V senzorech jsou baterie a jejich život-

nost se pohybuje v rozmezí 3–10 let podle 

množství a četnosti odesílaných dat a také 

v závislosti na typu použité přenosové sítě. 

Baterie lze vyměnit. 

 

MĚŘENÍ DAT A JEJICH ODESÍLÁNÍ 

Základním cílem měření je míra zaplnění od-

padových nádob, ale některé senzory umí 

změřit také teplotu uvnitř nádoby díky tep-

lotnímu čidlu. V případě, že by mohla zvýše-

ná teplota zapříčinit požár, informují 

o tom signálem. Některé senzory mohou také 

pomocí triangulace určit polohu kontejneru; 

míra přesnosti závisí na typu používané pře-

nosové sítě. 

Senzory se zabudovaným gyroskopem umí 

rozpoznat převrácení, a tedy i samotný výsyp 

kontejneru. Z hlediska odesílání dat umí sen-

zory komunikovat obvykle prostřednictvím 

různých typů sítě: GSM, LTE (NB-IoT), spe-

ciální přenosové sítě SigFox či LoRa. 

 

ZPRACOVÁNÍ A VYHODNOCENÍ  

DAT SENZORICKÉHO MĚŘENÍ SBĚR-

NÝCH NÁDOB 

Většinou dochází k vyhodnocování získaných 

dat prostřednictvím speciálních programů, 

které jsou obvykle součástí služby daného 

dodavatele technologií. Software umí praco-

vat s aktuálními daty, dokáže také zpracová-

vat dlouhodobé statistiky a díky dalším ná-

strojům pak mohou být navrhovány nejlepší 

trasy pro svoz odpadu z daných nádob. Zís-

kaná data pak mohou sloužit třeba 

k plánování četnosti a času svozu odpadů, 

to může vést  optimalizaci nákladů 

na zajištění svozu a zpracování odpadu 

v obcích. 

Současně ale technologie může posloužit 

i ke kontrole skutečně realizovaných svozů 

nebo také k detekci ucpání vhozové šachty 

u podzemních či polopodzemních kontejne-

rů atd. 

 

EVIDENCE NÁDOB POMOCÍ RFID  

ČIPOVÁNÍ – 

CO TO JE A JAK TO FUNGUJE? 

RFID čipování probíhá na základě rádiové 

frekvence, kdy čipy umístěné do nádob 

na odpad vysílají rádiové signály různé in-

tenzity. Tyto signály jsou 

pak prostřednictvím sestavy antén přenáše-

ny do příslušných zařízení. 

https://www.samosebou.cz/dictionary/komunalni-odpad-z-obci/
https://www.samosebou.cz/dictionary/sberne-nadoby/
https://www.samosebou.cz/dictionary/odpad/
https://www.samosebou.cz/2018/09/24/tridim-jako-diva-svoz-odpadu/
https://www.samosebou.cz/2021/04/23/podzemni-kontejnery-aneb-kdyz-tridime-odpad-pod-zem/
https://www.samosebou.cz/2021/04/23/podzemni-kontejnery-aneb-kdyz-tridime-odpad-pod-zem/
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Odpad nejčastěji třídíme přímo doma. Nezá-

leží na tom, kde přesně budete mít pytle, taš-

ky, koše nebo krabice. Hodí se ale materiál 

rovnou třídit tak, jak ho pak vyhazujete do 

jednotlivých kontejnerů. Co říkají barvy 

kontejnerů a popelnic? 

Když se rozhlédneme po republice, zjistíme, 

že kraje a obce nastavily různá pravidla. Ně-

kde třídí do pouličních kontejnerů, jinde do 

domácích pytlů. Někde nápojové kartony po-

čítají mezi plasty, jinde mezi papír, anebo je 

třídí do samostatných kontejnerů. Pokrokové 

obce svým občanům nabízejí i speciální kon-

tejnery pro čiré sklo, bioodpad, nebo elektro-

odpad. Samotné sběrné nádoby bývají polepe-

né obrázky a instrukcemi, jak a kam vyhazo-

vat dané materiály. Pojďme si shrnout nej-

častější rozdělení. 

 

Jak třídit skleněný odpad? Do zelené-

ho nebo bílého kontejneru 

Do zeleného kontejneru vyhazujeme veš-

keré barevné sklo – láhve od nápojů, lékov-

ky apod. Do bílého zase patří čiré sklo – 

sklenice od marmelád, průhledné láhve, ta-

bulové sklo, sklenice. 

Jak správně třídit plastový odpad? 

Do žlutého kontejneru 

Patří sem fólie, sáčky, igelitové a plastové 

tašky, PET láhve, kelímky od mléčných vý-

robků, misky a obaly od CD. 

Jak třídit papírový odpad? Do modré-

ho kontejneru 

Do modrého kontejneru dáváme časopisy, no-

viny, sešity, krabice, papírové obaly, katalo-

gy, reklamní letáky, kancelářské papíry, kar-

tony, lepenku, knihy bez vazby. Neměli byste 

sem ale vyhazovat znečištěný papír. Nepatří 

sem ani ubrousky, toaletní papír nebo obaly 

od vajec.  

To jsou několikrát recyklované papíry a už 

se musí kompostovat. Naopak obálky 

s plastovým okénkem sem můžete bez pro-

blémů přidat. 

Jak správně třídit nápojové karto-

ny? Hledejte oranžovou barvu 

Tato kategorie zahrnuje krabice od džusů, 

vína, mléka a mléčných výrobků. 

V některých obcích oranžové kontejnery nej-

sou – tam se tyto obaly vyhazují do kontej-

nerů na plasty. 

Jak třídit bioodpad? Do hnědé po-

pelnice 

Biologicky rozložitelným odpadem jsou zbyt-

ky ovoce a zeleniny, pečiva i vařených jídel, 

kávová sedlina a čajové pytlíky, skořápky 

vajíček a ořechů, papírové kapesníky, 

ubrousky, zvadlé květiny, zemina, posekaná 

tráva, větvičky, plevel, podestýlka a trus do-

mácích zvířat, piliny, popel ze dřeva, peří, 

chlupy a vlasy. 

Jak správně třídit odpad, který nepatří 

do popelnic 

Třídit bychom měli veškerý materiál, ale ba-

revné kontejnery všechno nepojmou. Jak tří-

dit železo, měď, vyřazenou elektroniku nebo 

léky? 

Kovy odevzdejte na vyhlášených svo-

zech, ve sběrných dvorech nebo ve vý-

kupně, kde za ně navíc dostanete pe-

níze. 

Nebezpečný odpad, jako jsou barvy ne-

bo lepidla, patří do sběrného dvora. 

Nefunkční elektrospotřebiče – včetně 

baterií, úsporných a LED zářivek –

 odvezte do sběrného dvora nebo do 

speciálního kontejneru. 

. 

https://www.eon.cz/radce/kam-s-odpadem
https://www.eon.cz/radce/co-je-bioodpad
https://www.eon.cz/radce/jak-na-trideni-bioodpadu
https://www.eon.cz/radce/kolik-penez-a-energie-usetri-trideni-odpadu
https://www.eon.cz/radce/kolik-penez-a-energie-usetri-trideni-odpadu
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Staré oblečení dávejte do sběrných kon-

tejnerů charity. Většinou je najdete 

nedaleko obchodů. Jednotlivé kusy ob-

lečení, ale i boty, složte do tašky, aby 

se nezničily. 

Staré baterie odneste do sběrné nádoby. 

 

A jak to  

vypadá v 

Lužné !! 

Často bývají v supermaketech. 

Staré léky vraťte do lékárny. 

Stará zrcadla nepatří do kontejneru na 

sklo, ale do směsného odpadu. 

     Tohle jste věděli? 

   Ve svých domovech používá separační 

koše nebo tašky přes 70 % obyvatel 

https://www.eon.cz/radce/cim-se-lisi-kose-na-trideni-odpadu
https://www.eon.cz/radce/cim-se-lisi-kose-na-trideni-odpadu
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Činnost jednotky sboru 

dobrovolných hasičů  

 V těchto 3 měsících se toho u nás stalo 

opravdu hodně. Prošli jsme si řadou výcviků 

ale i ostrých výjezdů, také jsme se zúčastnili 

spousty akcí a ukázek naší techniky. 

Nové Auto pro Hasiče  

 Jak jistě víte na zastupitelstvu byla jednotce 

odsouhlasena koupě nové Cisternové automo-

bilové stříkačky. Od té doby proběhlo i výbě-

rové řízení, kde zakázku k dodání nové CAS 

vyhrála firma Mercedes-Benz CROY s.r.o. 

Vozidlo je již ve výrobě a mělo by být dodáno 

koncem tohoto roku. 

Akce 

 Zúčastnili jsme se velikonočního jarmarku, 

kde jsme měli ukázku techniky a menší pro-

gram pro děti. 30.4 jsme prováděli požární 

dozor u pálení čarodějnic v Lužné na hřišti.  

Před zahájením samotného pálení jsme zde 

měli připravené stanoviště, kde měly děti za 

úkol sfouknout svíčky. Větší výzva byla spí-

še pro nás ve větrném počasí svíčky zapálit.  

Dále jsme se zúčastnili dětského dne v Luž-

né, kde jsme si pro děti připravili ukázku 

naší techniky. Děti si také mohly vyzkoušet 

stříkaní s proudnicí na terče. 10.6.2022 jsme 

jeli ukázat naši techniku dětem do školy v 

Lišanech. 

Výjezdy 

 Jednotka vyjela od 15.3.2022 do 

15.6.2022 celkem k 8 událostem. Z 

toho bylo 6 událostí v katastru obce 

Lužná. 

Požár 3x     Technická pomoc 5x  

 

Požár  

po úderu blesku 

  
  Dne 20.4.2022 jsme měli opravdu 

napilno. Z důvodu výstrahy před sil-

nými 

bouře-

mi jsme 

drželi 

pohoto-

vost na 

stanici. 

Těsně 

před 

devá-

tou ho-

dinou večerní nám byla vyhlášena první 

událost, jednalo se o pád stromu přes komu-

nikaci Rakovník - Nové Strašecí. Po skonče-

ní této události jsme byli požádáni operač-

ním střediskem, abychom projeli silnici 

směr Ruda. Když jsme se otáčeli v obci 

Ruda, byli jsme vysláni na požár nízké budo-

vy v Lužné. Na místo jsme dorazili jako dru-

há jednotka. Zasahovali jsme jedním C prou-

dem z druhé strany budovy. Z důvodu rozsa-

hu požáru byl vyhlášen druhý stupeň požár-

ního poplachu.  
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Jablonecká hala - závod dorostu v běhu 
na 100 m 
Jablonec nad Nisou, 2.4.2022 
 
 

Mladší dorostenky 

Karolína Roučová  22,09s   33. místo 

 

Střední dorostenky 

Nela Matušková  18,25s 3. místo 

Elena Lužná  19,94s  13. místo 

Berenika Tothová  20,56s  20. místo 

Eliška Roučová  20,65s  21. místo 

Karolína Rácová  22,71s  39. místo 

 

Požární útok na řece Beroun 2022, Zbeč-

no, 30.4.2022 

 

7. místo - družstvo mladších A ve slože-

ní: Lukáš Levý, Vojtěch Rác, Viktorie Švar-

cová, Jakub Paseka, Natálie Alberovská, Do-

minika Tvrzová a Veronika Tvrzová 

 

1. místo - družstvo mladších B ve slože-

ní: Vojtěch Severa, Martin Němec, Jakub 

Rouč, Filip Závora, Dominika Gebhartová, 

Matyáš Toth a Vít Lužný 

 

2. místo - družstvo starších ve složení: 

Matyáš Nosál, Ondřej Kolbek, Petr Němec, 

Radek Václav Ullrich, Anna Veselá, Karolína 

Roučová 

Sbor dobrovolných hasi-
čů Lužná 

 
Zpravodaj o činnosti sportovních 
družstev SDH Lužná — jaro 2022 

Třebíčská stovka - I. kolo Český pohár 

2022 v běhu na 100m s překážkami 

Třebíč, 7.5.2022 

 

Mladší dorostenky 

Karolína Roučová - 21,58s  - 17. místo 

Anna Veselá - 22,97s - 21. místo 

 

Střední dorostenky 

Nela Matušková – 18,83s – 3. místo 

Eliška Roučová – 20,61s – 17. místo 

Elena Lužná – 21,06s – 24. místo 

Karolína Rácová – 26,01s – 67. místo 

 
PLAMÍEK - II. kolo soutěže přípravky okresu 
 Rakovník 

 

14.5.2022, Městský stadion Zátiší (atletický 

stadion, 3.ZŠ Rakovník) 

 

1. místo - družstvo přípravky A ve slože-

ní: Šimon Severa, Valérie Švarcová a Domi-

nika Čiháková 

 

 

10. místo - družstvo příprav-

ky B ve složení: Maxim Strnad, 

Štěpána Závorová a Eliška 

Švarcová 
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I. kolo Rakovnické ligy v požárním úto-

ku, Senomaty, 16.5.2022 

 

8. místo - družstvo mladších A ve slože-

ní: Lukáš Levý, Daniel Gebhart, Viktorie 

Švarcová, Jakub Paseka, Natálie Alberovská, 

Dominika Tvrzová a Veronika Tvrzová 
 

3. místo - družstvo mladších B ve slože-

ní: Vojtěch Severa, Martin Němec, Jakub 

Rouč, Filip Závora, Dominika Gebhartová, 

Matyáš Toth a Vít Lužný 

 

1. místo - družstvo starších ve složení: 

Matyáš Nosál, Ondřej Kolbek, Petr Němec, 

Radek Václav Ullrich, Anna Veselá, Karolína 

Roučová a Kryštof Beneš 

 

 

 

II. kolo soutěže dorostu v požárním 

sportu 2022 

22.5.2022, Městský stadion Zátiší (atletický 

stadion, 3.ZŠ Rakovník) 

 

- soutěžní disciplíny běh na 100m 

s překážkami a test 

 

Mladší dorostenky 

1. místo - Anna Veselá, postup do krajského 

kola 

2. místo - Karolí-

na Roučová 

 

Střední doros-

tenci 

2. místo – Jan Ve-

selý 

3. místo – Max 

Jiří Drlík 

 

Okresní kolo 

POŽÁRNÍHO 

SPORTU 

22.5.2022, Měst-

ský stadion Zátiší 

(atletický stadion, 

3.ZŠ Rakovník) 

 

 

Celkové 1. místo a postup do krajského 

kola - družstvo žen ve složení:  

Tereza Říhová, Kateřina Typoltová, Barbora 

Novotná, Elena Lužná, Nela Matušková, Ni-

kola Fenclová, Berenika Tothová, Nikol Jan-

kovičová a Karolína Rácová 

Disciplína Běh na 100 m s překážkami:  

1. místo Nela Matušková 

2. místo Elena Lužná 

3. místo Tereza Říhová 

 

Disciplína Štafeta 4x100 m: 1. místo 

 

Disciplína Požární útok: 1. místo 

 

II. kolo hry Plamen, 26.-27.5.2022, Měst-

ský stadion Zátiší (atletický stadion, 3.ZŠ 

Rakovník) 

 

1. místo - družstvo mladších ve složení: 

Vojtěch Severa, Martin Němec, Jakub Rouč, 

Filip Závora, Matyáš Toth, Vít Lužný, Natá-

lie Alberovská, Veronika Tvrzová, Dominika 

Tvrzová a Jakub Paseka 

 

2. místo - družstvo starších ve složení: 

Matyáš Nosál, Ondřej Kolbek, Petr Němec, 

Radek Václav Ullrich, Anna  

Veselá, Karolína Roučová, Kryštof Beneš a 

Martin Beneš 

 

Krajské kolo soutěže dorostu v požár-

ním sportu 2022 

12.6.2022, Městský stadion Čelákovice 

 

Mladší dorostenky 

3. místo - Anna Veselá 

 

Západočeská hasičská liga v požárním 

útoku 

 

4.6.2022 Útušice- družstvo žen, 1. místo

  

11.6.2022 Horní Hradiště  

 družstvo žen, 1. místo 

 

12.6.2022 Štichovice  

 družstvo žen, 7. místo (chybička se 

 vloudila…) 
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Družstvo žen ve složení: Tereza Říhová, Ka-

teřina Typoltová, Barbora Novotná, Elena 

Lužná, Nela Matušková, Nikola Fenclová a 

Berenika Tothová 
Ještě náš čeká 12 kol ligy, tak nám držte palce J 

 

Luženská ŠEDESÁTKA a STOVKA - 3. 

ZŠ Rakovník, 5.6.2022 

 

Běh na 60m s překážkami: Luženská 60 

 

Přípravka 

2. místo  Dominika Čiháková 

4. místo  Valerie Švarcová 

 

Mladší dívky 

3. místo Veronika Tvrzová, čas 18,59s 

a kvalifikace do krajského kola 

4. místo  Natálie Alberovská, čas 

18,87s a kvalifikace do krajského kola 

 

 

Mladší chlapci 

2. místo Vít Lužný Lužná, čas 16,68s 

a kvalifikace do krajského kola 

3. místo Filip Závora, čas 18,07s a 

kvalifikace do krajského kola 

4. místo Jakub Rouč Lužná, čas 

18,22s a kvalifikace do krajského kola 

5. místo Matyáš Toth Lužná, čas 

18,61s a kvalifikace do krajského kola 

 

Starší dívky 

1. místo  Karolína Roučová, čas 13,50s 

a kvalifikace do krajského kola 

2. místo  Karolína Rácová, čas 13,88s 

a kvalifikace do krajského kola 

Starší chlapci 

1. místo  Radek Ullrich, čas 12,74s a kva-

lifikace do krajského kola 

4. místo Ondřej Kolbek, čas 14,16s a 

kvalifikace do krajského kola 

5. místo Kryštof Beneš, čas 14,78s a 

kvalifikace do krajského kola 

 

Běh na 100m s překážkami: Luženská 100 

 

Mladší dorostenky 

1.místo Karolína Roučová  

2.místo Anna Veselá 

 

Střední dorostenky  

2. místo Elena Lužná  

3. místo Eliška Roučová 

Ženy 

1. místo Tereza Říhová 

Mladší dorostenci 

1. místo Ondřej Kolbek 

2. místo  Radek Ullrich 

Střední dorostenci 

1. místo Kryštof Beneš 

3. místo Jan Veselý 

Muži 

2. místo Eduard Beránek 

 

Krajské kolo POŽÁRNÍHO SPORTU  

18.-19.6.2022, Městský stadion Sletiště 

 

Celkové 4. místo - družstvo žen ve slože-

ní: Tereza Říhová, Kateřina Typoltová, Bar-

bora Novotná, Elena Lužná, Nela Matuško-

vá, Nikola Fenclová, Berenika Tothová, Ka-

rolína Rácová a Michala Součková (SDH 

Skryje)  

Disciplína Běh na 100 m s překážkami:  

 

1. místo   Nela Matušková, čas 18,00s 
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SPOLEČENSKÁ 

KRONIKA  

Děkuji OÚ a Komisi pro občanské záleži-

tosti, p. Váňové za přání a dárek k mým 

narozeninám    Václav Strnad 

Děkuji Obecnímu úřadu a Komisi pro občanské záležitosti 

p. Marii Váňové za přání  a dárek k mým 90. narozeninám 

Otto Vyskočil 

Děkuji OÚ Lužná a členkám Komise pro občanské záleži-

tosti, paní Marušce Váňové a Hance Fraňkové za přání, 

kytičku a dárek k mým narozeninám. Pavlína Salačová 

Děkuji členkám Komise pro občanské záležitosti p. Evě 

Novotné a  Vendulce Komínkové za přání a dárek k mým 

narozeninám. Václav Kejla 

Obecní úřad :           tel:  313 537 881 

                         e-mail: luzna@luzna.cz 

Zdravotní středisko:    tel:  313 537 869  

                              mobil: 607 903 727 

ZŠ Lužná:                    tel:  313 537 873 

                    e-mail: zsluzna@zsluzna.cz 

 
HASIČI:                      tel:   150 

 

POLICIE:                     tel:  158  

   

DŮLEŽITÉ 

KONTAKTY:  

Provozní hodiny: Lužná I. 

Letní období  od 01.04. do 31.10. 

středa   15.00  -  19.00 hod                                                                                                                                                         

 od 01.04. do 31.10.       

sobota    8.00  -  14.00 hod   

Zimní období od 01.11. do 30.11.  

sobota    8.00  -  14.00 hod   

 od 01.11. do 30.11.                     

středa   15.30  -  17.00 hod            

             od 01.12. do 18.12        

sobota    8.00  -  14.00 hod              

             Leden  - 22.01.;             

 Únor     19.02.;               

 Březen - 12.03. a 26.03. 

Svátky  - Dle potřeby 

Sběrné místo Lužná I. a II. / Sběrný dvůr / 

Luženský hlasatel vydává Obec Lužná. 
Je zapsán do evidence periodického tisku pod evidenčním č. MK ČR E 15687 

Příspěvky lze posílat na e-mail:  luzna@luzna.cz. 
 Počítačové zpracování redakce. Příspěvky se neupravují, odpovídá za ně pisatel. 
Adresa redakce: Obec Lužná, Masarykovo nám. 89, 270 51 Lužná, tel. 313537881. 

Distribuce: prodejny Jednoty, prodejna PLUS JIP, Večerka, Jednota Lužná II.  
Vychází v tištěném nákladu 300 ks. a na: www.luzna.cz. 

Provozní hodiny: Lužná II. 

Letní období  od 01.04. do 31.10. 

středa   15.00  -  19.00 hod                                                                                                    

 od 01.04. do 31.10.       

sobota    8.00  -  14.00 hod   

Zimní období od 01.11. do 30.11.  

sobota    8.00  -  14.00 hod   

 od 01.11. do 30.11.                     

středa   15.30  -  17.00 hod            

             od 01.12. do 18.12        

sobota    8.00  -  14.00 hod            

             Leden  - 22.01.;             

 Únor  - 19.02.;               

 Březen  - 12.03. a 26.03. 

Svátky  - Dle potřeby 

Seznam odpadů: 

150101 papírové a lepenkové obaly  

150102 plastové obaly 

150105 kompozitní obaly  

170107 směsi nebo oddělené frakce  

 betonu, cihel, tašek 

170201 dřevo  

200136 vyřazené elektrické zařízení  

200140 kovy  

200201 biologicky rozložitelný odpad  

200307 objemný odpad  

 

Příští číslo vyjde  

1.října, 

Uzávěrka je 15. 09. 2022. 

Příspěvky zasílejte na : 

E-mail: luzna@luzna.cz 

mailto:luzna@luzna.cz

